



助理教授

連絡資訊

電話：
04-22391647 # 7364

電子郵件：
107179@ctust.edu.tw

地址：
406 台中市北屯區廬子路 666
號

曾凱郁

學歷

University of Ulster Ph.D
University of Ulster MSc

經歷

中臺科技大學 護理系助理教授
中臺科技大學 護理系課程副主任
2020/08 -2022/07

教學專長

精神心理衛生 / Mental Health Nursing
護理人員壓力 / Nurses' Stress
壓力&焦慮 / Stress & Anxiety
失智 / Dementia
轉變理論 / Transition theory

1. Hsu, H.-C.; **Tseng, K.-Y.**; Fang, H.-Y.; Huang, T.-M.; Kuo, C.-C.; Chen, L.-L.; Ma, W.-F. (2022). The Effects of Acupressure on Improving Health and Reducing Cost for Patients Undergoing Thoracoscopic Surgery. *International Journal of Environmental Research and Public Health*, 19, 1869. <https://doi.org/10.3390/ijerph19031869>
2. Hsu, H. C.; Chou, H. J.; **Tseng, K. Y.*** (2021). A Qualitative Study on the Care Experience of Emergency Department Nurses during the COVID-19 Pandemic. *Healthcare*, 9, 1759. <https://doi.org/10.3390/healthcare9121759>
3. 黃麗綺、曾凱郁* (2020)。一位腦中風急性後期患者之照護經驗。高雄護理雜誌，37(3), 108-118. [https://doi:10.6692/KJN.202012_37\(3\).0010](https://doi:10.6692/KJN.202012_37(3).0010)
4. Chou, H. J.; **Tseng, K. Y.*** (2020). The Experience of Emergency Nurses Caring for Patients with Mental Illness: A Qualitative Study. *International Journal of Environmental Research and Public Health*, 17, 8540. <https://doi:10.3390/ijerph17228540>
5. 鄒心茹、徐幸琪、曾凱郁* (2020)。提升急診病人進住加護病房轉送與交班完整性之改善專案。領導護理，21(3)，124-140。 [https://doi:10.29494/LN.202009_21\(3\).0010](https://doi:10.29494/LN.202009_21(3).0010)
6. Wu, S. J., Wang, C. C., Lin, F. Y., Tseng, K. Y., & Hwu, Y. J. (2020). Analysis of Labial and Lingual Strength among Healthy Chinese Adults in Taiwan. *International journal of environmental research and public health*, 17(21), 7904. <https://doi.org/10.3390/ijerph17217904>
7. Hsu, H. C., **Tseng, K. Y.**, Wang, H. C., Sung, F. C., & Ma, W. F. (2019). Risk of Endometriosis and Subsequent Ovarian and Breast Cancer among Nurses in Taiwan. *International Journal of Environmental Research and Public Health*, 16(18), 3469. doi: 10.3390/ijerph16183469
8. **Tseng, K. Y.**, & Hsu, H. C. (2018). A Time of Challenge and Growth: A Qualitative Study of Newly Qualified Nurses' Experience. *Journal of Comprehensive Nursing Research and Care*, 3(1), 121. <https://doi.org/10.33790/jcnrc1100121>
9. Liu, H. L., **Tseng, K. Y.**, Chiu, S. C., Lee, H. M., & Chung, Y. C. (2017). Incidence of Ambulatory Care Visits and Association with Comorbidities of Overactive Bladder in Taiwan. *Journal of Urology*, 2(4), 1-7. ISSN No. (Online):2456-060X.
10. Hung, C. T., Li, S. F., Lu, Y. C., Chang, S. C., Dai, C. Y., Lee, H.M., Tung Y. C., **Tseng, K. Y.**, Yu, C. C., Lin Y. C., & Chung, Y. C. (2014). Sudden Death in 15-64 Years-Old Taiwanese Population: A Data-Based Retrospective Cohort Study. *International Journal of Medical Science and Public Health*. *International Journal of Medical Science and Public Health*, 3(7), 790-796. doi: 10.5455/ijmsph.2014.100420141

11. **Tseng, K. Y., & Hsu, H. C.** (2011). The experiences of newly qualified nurses during the role transition period following qualification: a review of the qualitative evidence. *JBI Database of Systematic Reviews and Implementation Reports*, 9(32), 1-11. doi: 10.11124/jbisrir-2011-419
12. Han, R. P., Hwu, Y. J., Peng, N. H., **Tseng, K. Y.**, Pai, L. W., & Chiu, S. C. (2010). Effectiveness of Vitamin B12 on Recurrent Aphthous Stomatitis in long term care: a Systematic Review. *JBI library of systematic reviews*, 8(34 Suppl), 1–15. <https://doi.org/10.11124/01938924-201008341-00015>

專書 / Books

曾凱郁等合著(2015) OSCE 護理專業能力鑑定指引/9-1 自殺評估與護理處置，胡月娟、李選 總校閱。台北:華杏出版股份有限公司。

曾凱郁等合著(2015) OSCE 護理專業能力鑑定指引/9-6 暴力危機處理，胡月娟、李選 總校閱。台北:華杏出版股份有限公司。

研討會論文 / Conference Papers

1. 劉淑敏、曾凱郁(Correspondence)、鍾月琴、游金靖、劉新莉 (2021) The Relationship Between Anxiety, Depression and Quality of Life in General and Cluster Headache Patients. A Voice to Lead- A Vision for Holistic Healthcare. The 37th Annual Nursing Research Conference. TWNA. 2021.10.03
2. Hsin-Ju Chou, Hsing-Chi Hsu, Kai-Yu Tseng (Correspondence) (2019) Integrity improvement of emergency nurses' epidemic prevention response process. International Forum on Quality and Safety in Healthcare 2019.
3. Kai-Yu Tseng, Hsing-Chi Hsu, Yueh-Chin Chung, Hsin-Li Liu, Liang -Guei Huang, Chin-Ching Yu (2019) The Transition Experiences of Main Caregivers of Family with Dementia. 2019 AAPINA & TWNA Joint Internal Conference.
4. Hsing-Chi Hsu, Kai-Yu Tseng, Hsiang-Chi Wang, Fung-Chan Sung, Wei-Fen Ma (2019) Risk of Endometriosis and Subsequent Ovarian and Breast Cancer among Nurses in Taiwan. 2019 AAPINA & TWNA Joint Internal Conference.
5. Hsin-Ju Chou, Hsing-Chi Hsu, Kai-Yu Tseng (Correspondence) (2019) Improving the integrity of transfer and handover of emergency patients entering the ICU. 2019 ICN Congress. Singapore.
6. Hsin-Ju Chou, Liang -Guei Huang, Chin-Ching Yu, Yueh-Chin Chung, Hsin-Li Liu, Chia-Jung Wu, Kai-Yu Tseng (Correspondence) (2019) Effect of Interpersonal and Social Rhythm Therapy on Patients with Bipolar Disorder: A systemic review. The 11th International Academic Conference: "Comprehensive

Advocating Healthcare Service Improvement”.

7. 鄒心茹、徐幸琪、曾凱郁(Correspondence) (2018) 降低急診血液檢體異常退件之改善專案. 衛生福利部第七屆提升人醫療整合服務研討會.
8. Shu-Min Liu, Kai-Yu Tseng (Correspondence), Yueh-Chin Chung, Hsin-Li Liu, Liang -Guei Huang (2018) Reducing infection rate of urinary tract infection by applying interdisciplinary model and bundle care approach. The 10th International Academic Conference: preventing and slowing disability with living, involvement, vitality, entertainment health care strategies.
9. Ren-Chii Liu, Kai-Yu Tseng (Correspondence), Hsing-Chi Hsu, Yueh-Chin Chung, Hsin-Li Liu, Liang -Guei Huang (2018) The first time nurses' experiences of caring patients with AIDS. The 10th International Academic Conference: preventing and slowing disability with living, involvement, vitality, entertainment health care strategies.
10. Ju-Ping Yu, Shu-Ying Chung, Kai Yu Tseng (Correspondence) (2017) The Nurses' Experience Providing Spiritual Care in Intensive Care Unit-A Systematic Review of Qualitative Studies. The 9th International Academic Conference 2017 "Global Health Issues & Wound Care"
11. 劉瑞綺、鍾月琴、徐幸琪、曾凱郁(通訊作者)(2016). 嚴重急性呼吸道症候群患者照護過程之經驗探討. 中區技職校院區域教學資源中心醫護類科夥伴學校實證醫護能力競賽暨論文發表會
12. T.Y.Liu, P.Y.Lin, Y.H. Huang, Y.Y.Hsu, H.Y.Wu, L.Z.Liao, K.Y.Tseng (Correspondence), H.C.Hsu, Y.C.Chung, H.L.Liu, C.C.Yu (2015). Perceptions of ICU Nurses toward Caring for Dying Patients-A Qualitative Systematic Review. The 7th International Academic Conference 2015 "Interdisciplinary Healthcare Quality & Patient Safety International Conference "
13. 李淑菁、曾凱郁 (Correspondence)(2013) 失智症老年照顧者之負荷-系統性文獻回顧. 2013 The 5th International conference: a Journey of Searching Meaning in Caregiving-Interdisciplinary Viewpoints
14. 黃嘉玲、何茂旺、李桂珠、曾凱郁 (Correspondence)(2013). 運用中心導管組合式照護以降低導管相關血流感染. 2013 The 5th International conference: a Journey of Searching Meaning in Caregiving-Interdisciplinary Viewpoints
15. Kai-Yu Tseng 、 Hsing-Chi Hsu 、 Chin-Ching Yu 、 Yueh-Chin Chung (Correspondence)(2013) The experiences of sexuality for women with schizophrenia in child-bearing age. 2013 The 5th International conference: a Journey of Searching Meaning in Caregiving-Interdisciplinary Viewpoints
16. 潘美玲、游金靖、劉宜芳、曾凱郁、徐幸琪 (2013). 以系統性文獻回顧法探討上肢運動在 COPD 患者呼吸器脫離之成效. 102 年度中區技職校院區域教學資源中心醫護類科伙伴學校實證護理能力競賽論文發表會
17. Hsing-Chi Hsu, Kai-Yu Tseng(Correspondence) (2012). The nursing professionals influence on self

management ability of the clients with type 2 diabetes mellitus: A critical review of the Literature. 2012

The 4th International conference: Providing safety care-from evidence to action

18. 羅慧萍、吳尚蓉、曾凱郁 (2012) 初次突發心室心搏過速急診病人之護理經驗. 環台護理個案報告發表會
19. 林靖蓉、吳尚蓉、曾凱郁 (2012) 一位乳癌末期病人之安寧療護經驗. 環台護理個案報告發表會
20. H-L Liu, N-H, Peng, L-W Pai, K-Y Tseng, Y-J Hwu, K-H Chen (2011). Effectiveness of vitamin B12 on recurrent aphthous stomatitis in long term care-a systematic review. International Journal of Evidence-Based Healthcare conference
21. 黃映瑜、吳尚蓉、曾凱郁、甘郁慧 (2011). 第一型糖尿病青少年之護理經驗. 環台護理個案報告發表會
22. 曾凱郁 (Correspondence)、陳月慧 (2010). 長期照顧機構住民一般口腔照護指引教案. 實證護理計劃成果分享會議
23. Kai-Yu Tseng (2008). The transition from student nurse to staff nurse during the first twelve months as a registered nurse. 9th Annual Interdisciplinary Research Conference: Transforming Healthcare through Research, Education